

# 刑事政策與犯罪防治研究

第32期 2022. 8

## 目 錄

### 專 論

#### 【刑事法學】

- 自成本效益分析建構科技偵查  
立法框架之理論嘗試  
——由GPS與M化車偵查相關判決談起..... 范耕維 1
- 強制猥褻罪不罰未遂？  
——從臺高院110年上訴字第1257號判決談起. 趙萃文 57
- 個人資料保護法第41條「違法侵害個資罪」  
之基本課題  
——以最高法院109年度台上大字  
第1869號刑事裁定的檢討為契機..... 簡至鴻 131

### 特 稿

- 應用犯罪偵查知識工程化  
於刑案偵查實務之探討  
——以F銀行ATM跨國盜領案為例... 林宜隆、吳昆霖 185
- 網路犯罪與資訊安全的未來  
——從網域名稱扣押談網路治理..... 陳昱奉 219

# Criminal Policies and Crime Prevention

Vol. 32 August 2022

---

## CONTENTS

### Articles

#### Criminal Law

- A Theoretical Attempt to Establish the Legislative Framework for Technology Investigation  
*Keng-Wei Fan* ..... 1
- Mandatory Impunity for Attempted Indecent Assault? – Concurrently Comment on the Taiwan High Court’s Criminal Judgment 110 Shangsuzi No.1257  
*Tsuey-Wen Chao* ..... 57
- The Basic Research of Penal Provision in Art.41 of Personal Data Protection Act – In the Context of the Criminal Grand Chamber of the Supreme Court: Tai-Shang-Da-Zi Decision No. 1869 (2020)  
*Chih-Hung Chien* ..... 131

### Special Issues

- A Study on Application of Knowledge Engineering to Criminal Investigation – ATM Hacking Theft Steal Case from F Bank as Example  
*I-Long Lin & Kun-Lin Wu* ..... 185
- The Future of Cybercrime and Information Security – On Internet Governance from Domain Name Seizure  
*Yu-Feng (Harris) Chen* ..... 219